
Protokół nr XXIII/2020 
z sesji Rady Powiatu w Nysie  

z dnia 12 listopada 2020  

 
Obrady rozpoczęto 12 listopada 2020 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 12:02 tego samego 
dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 25 członków.  

Obecni: 

1. Jolanta Barska 
2. Czesław Biłobran 
3. Piotr Bobak 
4. Grażyna Bortniczuk 
5. Joanna Burska 
6. Jacek Chwalenia 
7. Adam Fujarczuk 
8. Janusz Jaskot 
9. Tomasz Jazienicki 

10. Henryk Kamiński 
11. Zbigniew Karnaś 
12. Danuta Korzeniowska 
13. Andrzej Kruczkiewicz 
14. Bożena Lewińska 
15. Teresa Nosal 
16. Daniel Palimąka 
17. Kazimierz Rozumek 
18. Grzegorz Samborski 

19. Paweł Szymkowicz 
20. Piotr Woźniak 
21. Bogdan Wyczałkowski 
22. Damian Wylężek 
23. Janusz Zapiór 
24. Anna Ziółkowska-
Woźny 
25. Maria Żukowska-
Jacykowska 

 
1. Sprawy organizacyjne, 
 
a) otwarcie posiedzenia, 
 
Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski otworzył XXIII sesję Rady Powiatu zwołaną w trybie 
zdalnym. 
 
b) stwierdzenie kworum, 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, ze aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 25 radnych,  co wobec 
ustawowego składu Rady, wynoszącego 25 osób stanowi kworum niezbędne do uznania obrad 
za prawomocne (lista obecności - załącznik nr 1). 
 
c) przyjęcie protokołu z XXI sesji, 
 
Głosowano w sprawie: 
 
przyjęcia protokołu z XXI sesji.  
 

Wyniki głosowania 
 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (23) 
 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz 
Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
BRAK GŁOSU (2) 
 
Andrzej Kruczkiewicz, Anna Ziółkowska-Woźny 
 



3. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu (załącznik nr 2), 
 
Radny - Paweł Szymkowicz poprosił o dodatkowe wyjaśnienia w sprawie pkt 1 z posiedzenia 
Zarządu z dnia 24 września 2020 r.  
 
Zarząd wydał opinię do wniosku o wydanie decyzji drogowej pod nazwą „Rozbudowa drogi 
krajowej nr 40 w m. Głuchołazy”. Jednocześnie zawnioskował do Generalnego Dyrektora Dróg 
Krajowych i Autostrad w Opolu o uwzględnienie w projekcie również przebudowy skrzyżowania  
ul. Kardynała S. Wyszyńskiego z ul. Grunwaldzką w Głuchołazach.  

 

Ponadto radny poprosił o dodatkowe informacje w sprawie podjętej przez Zarząd uchwały  

w sprawie ustalenia planu finansowego środków Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych 

Powiatu Nyskiego, w ramach Funduszu Przeciwdziałania COVID-19. 

Starosta – A. Kruczkiewicz odpowiadając na pierwsze zapytanie wyjaśnił, że zarządca drogi 
zwrócił się o wyrażenie opinii ponieważ droga łączy się z drogą powiatową i wiąże się to  
z ingerowaniem w naszą drogę. 
 
Odnośnie uchwały dotyczącej Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych Powiatu Nyskiego 
Starosta wyjaśnił, że Zarząd starał się podzielić te środki. Informacja na ten temat powinna 
dotrzeć do radnych. Zaznaczył, że będzie się to zmieniało wraz z rozwojem sytuacji. Do dziś nie 
ma informacji jeśli chodzi o ten Fundusz, które z naszych dróg zostały zakwalifikowane, a które 
nie.    
 
Wicestarosta D. Nowakowski uzupełniając wyjaśnienia dotyczącą opinii Zarządu w sprawie 
drogi krajowej nr 40 oznajmi, że Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad planuje 
inwestycje na tej drodze. Standardowa procedura przewiduje, że muszą uzyskać opinię zarządcy 
drogi z którą się krzyżuje. Taka opinia ze strony Zarządu została wyrażona i przekazana. Dodał, 
że nie jest w stanie na ten moment udzielić informacji jaki tam jest problem. Z naszej strony 
robimy wszystko, aby problemów nie było. Zarząd zastanawia się też nad tym, aby dołożyć się 
do kosztów przebudowy w tej drogi w części dotyczącej infrastruktury powiatowej.  
 
4. Interpelacje i zapytania radnych, 
 
Radny - Daniel Palimąka oznajmił, że Wojewoda Opolski zdecydował o przekształceniu Szpitala 
OCR w Korfantowie w placówkę, która ma leczyć wyłącznie chorych na COVID – 19.  Tym samym 
jedną decyzją pozbawił pacjentów dostępu do świadczeń w zakresie rehabilitacji poudarowej.  
Z informacji uzyskanych od lekarzy i pracowników tego szpitala wynika, że nie wygląda to 
dobrze zarówno pod względem przygotowania tego przedsięwzięcia jak również pod względem 
zabezpieczenia świadczeń o których wspomniał wcześniej. Zaproponował, aby w związku z tym 
w tej sprawie przyjąć wspólny apel. Dodał, że liczy na to, że szpital w Korfantowie włączy się do 
walki z COVID-19 ale w części nadal będzie świadczył usługi w zakresie rehabilitacji 
poudarowej.  
 
W dalszej kolejności radny poinformował, że przygotowywany jest przez Ministerstwo Ochrony 
Środowiska otwarty nabór na środki w zakresie komunikacji na pojazdy bezemisyjne.  
W związku z tym zaapelował, aby  Starosta, Zarząd PKS dobrze się do tego przygotowali i nie 
przegapili czegoś.  
 
Radny – Kazimierz Rozumek zgłosił interpelację (załącznik nr 3) aby uruchomić oddzielne 
stanowisko do wykonywania rtg klatki piersiowej u pacjentów zakażonych COVID 19  
w przypadku gdy będą występować duszności, by zapobiec postępowi choroby, prowadzącej  
do konieczności zastosowania respiratora. Radny podkreślił, że nie może być takich sytuacji, że 
odmawia się przyjazdu karetki do pacjenta, który od kilku dni gorączkuje i ma duszności, 
twierdząc, że pogotowie przyjedzie dopiero jak u chorego będą sine palce.  



Ponadto radny zaproponował, aby powołać w powiecie nyskim zespół ekspertów do spraw 
COVID–19.    
 

Radny - Czesław Biłobran odnosząc się do wypowiedzi D. Palimąki w sprawie konkursu na 
pojazdy bezemisyjne stwierdził, że w chwili obecnej Zarząd PKS w Nysie przygotowuje duży 
projekt na nabór środków unijnych, tj. zakup autobusu, termomodernizację i rozbudowę 
instalacji fotowoltaicznej. Trwają też prace nad tym projektem, o którym wspomniał radny  
D. Palimąka.  
 
W dalszej kolejności radny Cz. Biłobran spytał jak wygląda sytuacja jeśli chodzi o rezerwę „łóżek 
covidowych”, czy w chwili obecnej jest jakakolwiek rezerwa dla mieszkańców naszego powiatu, 
czy też wszystkie łóżka są zajęte. Radny poprosił też o informację na temat sytuacji 
pandemicznej w naszym powiecie.    
 
Radny - Paweł Szymkowicz spytał następnie dlaczego odstąpiono od wieloletniej współpracy 
Zarządu Powiatu z samorządami gminnymi, w zakresie budowy lub remontu chodników 
położonych przy drogach powiatowych. Od kilku kadencji taka współpraca polegała na dzieleniu 
kosztów danej inwestycji na zasadach 50% powiat - 50% gmina. Takie inwestycje uzgadniane 
były z dużym wyprzedzeniem, tak aby środki na nie mogły znaleźć się w budżetach samorządów 
na dany rok. Podobnie miało być w roku 2020. Niestety Zarząd Powiatu wycofał się  
z wcześniejszych uzgodnień i odstąpił od realizacji budowy chodników w miejscowościach 
Jarnołtówek i Biskupów w gminie Głuchołazy. Dodatkowo informację o tym przekazano 
samorządowi Głuchołaz dopiero na początku listopada, wcześniej nie podejmując rozmów  
w tym temacie. W związku z tym poprosił o podanie przyczyn tej sytuacji oraz zadeklarowanie, 
czy była ona podyktowana innymi okolicznościami ewentualnie czy Zarząd Powiatu jedynie  
z gminą Głuchołazy nie będzie współpracował przy budowie chodników na terenach wiejskich, 
gdyż jak widać zarówno w sprawozdaniach Zarządu, jak i wiadomościach medialnych, na 
terenach innych gmin powiatu nyskiego, taka współpraca układa się dobrze i inwestycje 
drogowe są realizowane zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że interpelacje należy składać w formie pisemnej, 
jednocześnie poprosił o ich dostarczenie.  
 
Starosta – A. Kruczkiewicz odnosząc się do propozycji radnego D. Palimaki w sprawie przyjęcia 
apelu wyjaśnił, że Szpital w Korfantowie podlega pod urząd Marszałkowski. Dodał, że jest  
w stałym kontakcie z prezesem tego Szpitala. Dodał, że apel można przyjąć, jednak nie jest  
w stanie powiedzieć czy to coś zmieni. 
 
Odnośnie projektu na nabór autobusów bezemisyjnych potwierdził, że PKS w Nysie 
przygotowuje się i będzie chciał z tego skorzystać.     
  
Członek Zarządu – Joanna Burska zabierając głos w sprawie interpelacji radnego K. Rozumka  
dot. uruchomienia dodatkowego aparatu RTG oznajmiła, że jest po rozmowie z dyrektorem ZOZ 
w Nysie - Markiem Szymkowiczem. Sytuacja wygląda tak, że mamy dostępne aparaty RTG, przy 
czym lekarze z przychodni, które mają podpisaną umowę z ZOZ muszą skierować pacjenta na 
prześwietlenie. Jeśli pacjent ma podejrzenie COVID-19, to musi być skierowany na oddział 
zakaźny szpitala. Odnośnie powołania zespołu ekspertów stwierdziła, że jest jak najbardziej za 
tym, aby taki zespól powstał w naszym powiecie. Dodała także, że będą zabiegać o to, aby 
dodatkowy aparat RTG był przeznaczony dla osób, które przeszły COVID-19.  
 
Starosta - A. Kruczkiewicz odpowiadając na pytanie radnego Cz. Biłobrana w sprawie „łóżek 
covidowych” oznajmił, że w chwili obecnej nie ma żadnej rezerwy. W szpitalu w Nysie 
funkcjonuje 30 łóżek covidowych plus 6 z respiratorami. Decyzją Wojewody w Szpitalu  
w Głuchołazach utworzono 16 łóżek covidowych, po czym powiększono ich ilość do 20.  Szpital 
na ten cel otrzymał 300 tys. zł i dodatkowo Zarząd Powiatu przekazał 140 tys. zł na urządzenia 
wentylacyjne.  



Odnośnie sytuacji pandemicznej w powiecie poprosił o zabranie głosu Powiatowego Inspektora 
Sanitarnego.        
 
Powiatowy Inspektor Sanitarny w Nysie – Janusz Trzęsimiech poinformował m.in., że sytuacja 
zmieniła się na niekorzyść i mamy do czynienia z lawinowym wzrostem zachorowań na COVID-
19. Dziennie jest ok. 100 – 150 stwierdzonych przypadków, a nawet czasami dochodzi do 200. W 
okresie od początku pandemii do końca września br. w naszym powiecie stwierdzonych było 
103 przypadki, a na dziś jest już 2196. Zmarło 37 osób. Na kwarantannie przebywa aktualnie 
2742 osoby. Większość przypadków zakażeń ma charakter rozproszony. Są też ogniska zakażeń 
w zakładach pracy czy dps-ach.  
 
Starosta – A. Kruczkiewicz poruszył następnie kwestię punktów do pobierania wymazów. 
Oznajmił, że Zarząd przyczynił się do tego, aby takie punkty powstały. W tej chwili jest ich 5  
w naszym powiecie. Ilość pobieranych wymazów jest bardzo duża, gdyż oprócz mieszkańców 
naszego powiatu przyjeżdżają też z okolicznych gmin, tj. z Grodkowa, Krapkowic czy Białej. 
Umowy na uruchomienie tych punktów podpisywali Burmistrzowie, natomiast płatnikiem jest 
NFZ. Dodał, że jeśli w Nysie nadal będzie się utrzymywała trudna sytuacja, będą kolejki to 
Zarząd jest w stanie pośredniczyć w rozmowach z firmą o przedłużeniu czasu pracy o dwie 
godziny.  
 
W dalszej kolejności poinformował, że jest opinia dotycząca przypadku w Szpitalu w Nysie, gdzie 
zmarł pacjent oczekujący w karetce na przyjęcie. Po kontroli NFZ i Ministerstwa Zdrowia 
stwierdzono, że Szpital  Nysie nie popełnił żadnych uchybień w tej sprawie.  
 
Starosta poinformował też, że Szpital w Nysie otrzyma amerykańskie lekarstwo na leczenie 
pacjentów z COVID-19.   
 
Radny - Cz. Biłobran odnosząc się do interpelacji radnego K. Rozumka i odpowiedzi udzielonej 
przez Starostę stwierdził, że nie wszyscy chorzy przebywają na oddziałach szpitalnych. Część 
pacjentów leczy się w domu. Ich stan może się zmieniać. Raz będą czuli się lepiej raz gorzej.  
W jaki sposób lekarz rodzinny ma sprawdzić czy jego płuca zostały zaatakowane, skoro pacjent 
nie może wykonać zdjęcia RTG. Dyrektor Szpitala twierdzi, że takiego pacjenta trzeba skierować 
na oddział. Tylko jak, skoro nie ma wolnych miejsc. Dodał że radnemu K. Rozumkowi chodziło  
o to, aby dla takich pacjentów był wydzielony aparat RTG.  
 
Odnosząc się do kwestii utworzenia dodatkowych miejsc dla pacjentów z COVID stwierdził, że 
Zarząd na ten cel przeznaczył 140 tys. zł. Tymczasem w naszych szpitalach leczą się pacjenci 
spoza naszego powiatu. Spytał czy dla naszych mieszkańców są jakieś rezerwy, ponieważ 
Starosta odpowiada za bezpieczeństwo mieszkańców.  
W dalszej części wypowiedzi nawiązując do decyzji Wojewody o utworzeniu w Korfantowie 
szpitala COVID-owego stwierdził, że na pierwszym miejscu jest walka z pandemią, ale należy 
pamiętać też o rehabilitacji, bo to są bardzo ważne sprawy. Brak odpowiedniego leczenia 
powoduje, że ludzie często na całe życie mają pewne deficyty.       
 
Radny - Daniel Palimąka stwierdził, że zarządzającym Szpitalem w Korfantowie jest Marszałek 
Województwa, który tak samo jak inni dowiedział się o decyzji Wojewody. Nic nie było z nim ani 
z Zarządem Województwa konsultowane. Marszałek dostał polecenie znalezienia 8 mln zł na 
dostosowanie tego Szpitala. Na tym przykładzie widać, że Rząd rękami samorządowców próbuje 
chaotycznie działać. Przy tym burzy system, który funkcjonował. Podsumowując jeszcze raz 
zaapelował o przyjęcie apelu albo jako Rada albo jako Zarząd i skierowanie go do Wojewody. 
 
Starosta - A. Kruczkiewicz odnosząc się do wypowiedzi radnego Cz. Biłobrana zwrócił uwagę,  
że pacjenci z powiatu nyskiego również leczą się w szpitalach w Kędzierzynie-Koźlu czy Białej. 
W związku z czym nie możemy się zamykać tylko na naszych pacjentów. Dodał, że każdy szpital 
został zobowiązany do stworzenia dodatkowych miejsc i my takie utworzyliśmy.     



W kwestii dodatkowego aparatu RTG Starosta stwierdził, że rozumie tę sprawę, ale trzeba też 
przestrzegać pewnych zasad, aby pacjent z objawami COVID nie zarażali innych. Dodał, że w tej 
sprawie będą rozmawiać i spróbują działać.  
 
W dalszej kolejności Starosta odniósł się do interpelacji radnego P. Szymkowicza. Stwierdził, że 
jeśli chodzi o drogi w Pokrzywnej i Jarnołtówku, to wspólnie z Powiatem  Prudnickim będzie 
przygotowywany projekt. Gminy chcąc, nie chcąc będą musiały się dołożyć do projektu. Jeśli 
chodzi o chodnik w Biskupowie, to nie uda się tego zrobić w tym roku, ale będzie robione zaraz 
na początku kolejnego. 
 
Radny – Tomasz Jazienicki spytał czy wystarczy personelu medycznego (lekarzy, pielęgniarek). 
Dodał, że z tego co mu wiadomo, to na chwilę obecną brakuje.    
 
Wicestarosta – D. Nowakowski odpowiadając na pytanie radnego T. Jazienickiego poinformował, 
że w ZOZ w Nysie na 900 zatrudnionych osób 49 przebywa na kwarantannie lub izolacji 
domowej. Na zwolnieniu lekarskim jest 136 pracowników, 44 osoby mają pozytywny wynik 
COVID. 
Jeśli chodzi o SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach na 332 zatrudnione osoby na kwarantannie lub 
izolacji przebywają 4 osoby, na zwolnieniu lekarskim 23, zakażonych COVID jest 13. 
W PPSP w Nysie na 150 funkcjonariuszy jeden przebywa na kwarantannie lub izolacji, 3 na 
zwolnieniu lekarskim, zakażona jest 1 osoba.  
W KPP w Nysie na 306 pracowników 43 osoby są na kwarantannie lub izolacji, 19 jest na 
zwolnieniu lekarskim, 9 osób jest zarażonych COVID. 
 
5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych oraz ocena funkcjonowania Strategii 
Oświatowej Powiatu Nyskiego (załącznik nr 4), 
 
a) przedstawienie informacji, 
 
Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski poinformował, że radni wcześniej otrzymali materiały 
oraz, że były one omawiane na komisjach.  
 
b) opinia Komisji Edukacji, Kultury i Promocji oraz Komisji Budżetu i Spraw 
Regulaminowych, 
 
Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Promocji – D. Wyleżęk oznajmił, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała przedstawioną informację.   
 
Przewodniczący Rady - B. Wyczałkowski oznajmił, że Komisja Budżetu i Spraw Regulaminowych 
również pozytywnie zaopiniowała przedmiotową informację. 
 
c) dyskusja, 
 
W tej części posiedzenia nikt nie zabrał głosu. 
 
d) przyjęcie informacji. 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych oraz ocena funkcjonowania Strategii 
Oświatowej Powiatu Nyskiego  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 



Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Teresa 
Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Bogdan Wyczałkowski, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Tomasz Jazienicki, Paweł Szymkowicz 
BRAK GŁOSU (5) 
Janusz Jaskot, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny 
 
6. Analiza oświadczeń majątkowych za 2019 r. 
 
a) przedstawienie informacji przez Przewodniczącego Rady, 

Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski przedstawił analizę oświadczeń majątkowych radnych 
powiatu za 2019 r. (załącznik nr 5). 

b) przedstawienie informacji przez Starostę Nyskiego, 

Starosta – A. Kruczkiewicz przedstawił analizę oświadczeń majątkowych członków Zarządu, 
skarbnika, sekretarza, kierowników jednostek organizacyjnych oraz osób upoważnionych do 
wydawania decyzji administracyjnych (załącznik nr 6). 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
a) zmiany uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego komisji edukacji, kultury  
i promocji Rady Powiatu w Nysie (załącznik nr 7) 
 
Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego komisji edukacji, kultury i promocji 
Rady Powiatu w Nysie.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, 
Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz 
Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
BRAK GŁOSU (4) 
Janusz Jaskot, Bożena Lewińska, Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny 
 
b) zmiany uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego komisji środowiska i rozwoju 
obszarów wiejskich Rady Powiatu w Nysie (załącznik nr 8), 
 
Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego komisji środowiska i rozwoju obszarów 
wiejskich Rady Powiatu w Nysie,  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 



Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz 
Rozumek, Grzegorz Samborski, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna 
Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
BRAK GŁOSU (3) 
Bożena Lewińska, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak 
 
c) ustalenia na 2021 r. opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdów usuniętych z drogi 
oraz wysokości kosztów, do pokrycia, których obowiązany jest właściciel pojazdu  
w przypadku odstąpienia od jego usunięcia (załącznik nr 9), 
 
Głosowano w sprawie: 
ustalenia na 2021 r. opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdów usuniętych z drogi oraz 
wysokości kosztów, do pokrycia, których obowiązany jest właściciel pojazdu w przypadku 
odstąpienia od jego usunięcia.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
BRAK GŁOSU (2) 
Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny 
 
d) objęcia wspólną obsługą finansową jednostek organizacyjnych Powiatu Nyskiego 
(załącznik nr 10), 
 
Głosowano w sprawie: 
objęcia wspólną obsługą finansową jednostek organizacyjnych Powiatu Nyskiego.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-
Jacykowska 
PRZECIW (3) 
Tomasz Jazienicki, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz 
BRAK GŁOSU (2) 
Andrzej Kruczkiewicz, Piotr Woźniak 
 
e) rozpatrzenia skargi na działalność Zarządu Powiatu w Nysie (załącznik nr 11) 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Grażyna Bortniczuk oznajmił, że Komisja 
uznała skargę za bezzasadną. Jednocześnie Komisja zawnioskowała o sprawdzenie progu 
zwalniającego i odwodnienia. 
 



Głosowano w sprawie: 
rozpatrzenia skargi na działalność Zarządu Powiatu w Nysie.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, 
Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Bogdan 
Wyczałkowski, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
PRZECIW (1) 
Damian Wylężek 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Janusz Jaskot, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Paweł Szymkowicz 
BRAK GŁOSU (3) 
Czesław Biłobran, Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny 
 
f) uchylenia uchwały nr XX/196/2020 Rady Powiatu w Nysie z dnia 28 sierpnia 2020 r.  
w sprawie utworzenia na terenie powiatu nyskiego dwóch mieszkań chronionych dla 
osób usamodzielnianych opuszczających pieczę zastępczą i ustalenia szczegółowych 
zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniu chronionym (załącznik nr 12) 
 
Głosowano w sprawie: 
 
uchylenia uchwały nr XX/196/2020 Rady Powiatu w Nysie z dnia 28 sierpnia 2020 r. w sprawie 
utworzenia na terenie powiatu nyskiego dwóch mieszkań chronionych dla osób 
usamodzielnianych opuszczających pieczę zastępczą i ustalenia szczegółowych zasad 
ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniu chronionym.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 
Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian 
Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
BRAK GŁOSU (2) 
Czesław Biłobran, Piotr Woźniak 
 
g) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2020 r. (załącznik nr 13) 
 
Głosowano w sprawie: 
zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2020 r..  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 



Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, 
Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria 
Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Teresa Nosal, Daniel Palimąka 
BRAK GŁOSU (3) 
Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Piotr Woźniak 
 
h) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2020-2036 (załącznik nr 14) 
 
Skarbnik – B. Stankiewicz oznajmiła, że w załączniku „wykaz przedsięwzięć w przedostatniej 
pozycji jest zadanie pn. „Bliżej rodziny – III edycja”. Omyłkowo w limicie zobowiązań na ten cel 
wpisano kwotę „0 zł” a powinna być kwota 315.000 zł.  
 
Ponieważ nie zgłoszono uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał go pod 
głosowanie.    
 
Głosowano w sprawie: 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2020-2036.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Grzegorz 
Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria 
Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Teresa Nosal, Daniel Palimąka 
BRAK GŁOSU (3) 
Henryk Kamiński, Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny 
 
8. Wolne wnioski. 
 
Radna – B. Lewińska odniosła się do interpelacji radnego K. Rozumka w sprawie aparatu RTG.  
Stwierdziła, że pacjenci z rozpoznanym COVID-19 przebywają w izolacji domowej, a więc nie 
mogą opuszczać miejsca zamieszkania.  Jeśli pogarsza się ich stan zdrowia, to wówczas lekarz 
albo pacjent mają prawo wezwać karetkę. Wówczas pacjent jest zawożony w odpowiednich 
warunkach do szpitala i tam na miejscu ma robione zdjęcie RTG, lub tomograf i podejmowana 
jest decyzja odnośnie leczenia szpitalnego, bądź kontynuowania leczenia w domu. W związku  
z tym stwierdziła, że wydzielanie osobnego aparatu RTG nie bardzo ma sens.  
 
W dalszej kolejności oznajmiła, że otrzymała informację, że lekarze OCR w Korfantowie 
wystosowali apel do Wojewody Opolskiego, aby rozważył zasadność otwierania w tamtejszej 
placówce oddziału „covidowego”, ze względu na to, że wśród zatrudnionych tam lekarzy jest 
tylko dwóch internistów. Pozostali lekarze nie są przygotowani do tego, aby leczyć pacjentów  
z COVID. Poza tym w dalszym ciągu są problemy z dostosowaniem oddziału, tj. wykonaniem 
instalacji gazowej doprowadzającej tlen do łóżek.  
 
Radny - Kazimierz Rozumek stwierdził, że nie może być tak, że dyspozytor pogotowia odmawia 
przyjazdu do pacjenta z COVID-19, tłumacząc, że może wysłać karetkę dopiero wtedy kiedy 
pacjent będzie siny.  
 



Radny – Daniel Palimąka stwierdził, że radni usłyszeli sporo informacji nt. stanu pandemii, 
liczby zakażonych, posiadanego sprzętu. Dodał, że walka z COVID trwa już od wiosny i nie widzi 
ze strony Starosty specjalnego programu działań. Wszystkie podejmowane działania są 
chaotyczne mają charakter ad hoc.     
    
Radny – J. Zapiór stwierdził, że biorąc pod uwagę ilość pacjentów, którzy przebywają na oddziale 
zakaźnym należy chylić czoła przed lekarzami i pielęgniarkami.  
 
Członek Zarządu – J. Burska odnosząc się do wypowiedzi radnego D. Palimaki stwierdziła, że 
będąc z drugiej strony łatwo jest mu krytykować poczynania Zarządu. Tymczasem należy 
pamiętać, że Zarząd podjął decyzję o zorganizowaniu oddziału w Szpitalu w Głuchołazach. Nie 
czekając na pieniądze od Wojewody zamówiono 8 respiratorów nieinwazyjnych i 4 urządzenia 
tlenowe. Uwolniono rezerwę ponad 200 tys. zł z zarządzania kryzysowego. Podejmowano pilne 
decyzje, aby opanować sytuację w dps-ach. Zarząd zwrócił się też o pomoc zewnętrzną, dzięki 
czemu firma Dekada przekazała 10 tys. zł na zakup pościeli do Szpitala w Nysie na oddział 
zakaźny. Starosta i Wicestarosta pomagali w załatwianiu kontenerów do pobierania wymazów.  
Podsumowując stwierdziła, że nieprawdą jest to co mówi radny D. Palimąka, gdyż Zarząd robi 
wszystko i dba o bezpieczeństwo mieszkańców i wspiera szpitale w walce z pandemią.  
 
Radny - P. Szymkowicz poprosił, aby przedstawić mu informację jakie inwestycje zostały 
zgłoszone do Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. Stwierdził, że wiadomo tylko, że taka 
uchwała została przez Zarząd podjęta, ale nie wiadomo co zawierała gdyż nie można jej znaleźć 
na BIP.  
 
Następnie oznajmił, że w rządowym planie walki z COVID-19 przewidziano zamknięcie 
sanatoriów. Niestety pacjenci przestali się też zgłaszać do oddziału rehabilitacji kardiologicznej  
w Głuchołazach. Za chwilę może to spowodować problem, że nie będzie obłożenia takiego jak 
zakładano. W związku z tym jeśli to możliwe poprosił, aby na stronie internetowej Starostwa 
podać informację, że oddział rehabilitacji nie jest sanatorium i można się do niego zgłaszać.  
 
Radny - Grzegorz Samborski oznajmił, że w doniesieniach medialnych pojawiają się informacje,  
że w szpitalach zaczyna brakować tlenu medycznego dla pacjentów. Podaje się też, że odkładane 
są operacje planowe. W związku z tym spytał jak wygląda sytuacja w naszych szpitalach w Nysie 
i Głuchołazach. Czy pacjenci są bezpieczni.        
 
Radny – T. Jazienicki oznajmił, że jego zdaniem na tamie Jeziora Nyskiego brakuje 
panoramicznej tablicy informującej o widocznych stamtąd szczytach gór. Zaproponował, aby 
taką tablicę tam umieścić.  
 
Radny – Cz. Biłobran stwierdził, że na podstawie własnego doświadczenia uważa, że system 
ochrony zdrowia w Polsce nie funkcjonuje dobrze. Zadanie to powinno należeć do państwa  
i podlegać pod wojewodę. Tymczasem przerzuca się koszty na samorząd powiatowy. Szpital  
w Nysie leczy ludzi spoza powiatu. Tym samym zabieramy pieniądze przeznaczone dla naszych 
mieszkańców. Dodał, że walczy  o to, aby część łóżek COVID-owych była przeznaczona dla 
naszych mieszkańców, gdyż Starosta odpowiada za ich bezpieczeństwo, a nie za bezpieczeństwo 
mieszkańców innych powiatów. Zdaniem radnego należy odejść od tego, że szpitale są 
powiatowe, wojewódzkie, MSW. W razie faktycznej wojny może to doprowadzić do całkowitego 
chaosu.    
 
Starosta – A. Kruczkiewicz odpowiadając na propozycję radnego – T. Jazienickiego stwierdził,  
że faktycznie brakuje takiej tablicy informacyjnej jednak tym Zarząd zajmie się po zakończeniu 
pandemii.  
 
Odnośnie pytania radnego - G. Samborskiego poinformował, że nie miał informacji, aby  
w naszych szpitalach brakowało tlenu medycznego.  
 



Następnie odnosząc się do wypowiedzi radnego - P. Szymkowicza stwierdził, że radny ma rację, 
że szpitale nie są sanatoriami i funkcjonują normalnie. Dodał, że taką informację można umieścić 
na stronie internetowej Starostwa, ale jaki odniesie to skutek, to trudno powiedzieć.  
 
Odpowiadając radnemu D. Palimące przypomniał, że Zarząd przedstawił raport  
o działaniach dotyczący COVID. W związku z tym proponuje, aby ten raport przeczytać  
i ewentualnie dopiero wtedy krytykować. Dodał też, że ze strony radnego oprócz krytyki nie ma 
żadnych konkretnych propozycji.   
 
Radny - Daniel Palimąka stwierdził, że przeczytał ten raport, ale dotyczy on w 90% tego, co było 
w pierwszej fazie pandemii czyli w marcu i kwietniu. Obecnie jest zupełnie inna sytuacja. 
Bardziej trzeba się skupić na tym co przygotować, a nie mówić o tym co było robione w marcu 
ile maseczek było przekazanych do dps-ów.  
 

Radny - Cz. Biłobran stwierdził, że w jego ocenie w wypowiedzi radnego - P. Szymkowicza 
chodziło o to, że istnieje zagrożenie, że w przypadku kiedy nie ma pacjentów, NFZ może obciąć 
ryczałt dla Szpitala w Głuchołazach, a to byłaby dla tej jednostki tragedia.  Spytał czy były jakieś 
sygnały ze strony Funduszu w tej sprawie.  
 

Radny - P. Szymkowicz potwierdził, że właśnie o to mu chodziło. Dodał, że jego zdaniem nie jest 
czas na rehabilitację „pocovidową” w Szpitalu w Głuchołazach i wydawanie na ten cel środków, 
kiedy część pacjentów umiera w karetkach. Jest to dobry pomysł, ale powinien on poczekać.  
 
Starosta – A. Kruczkiewicz odparł, że nie może zagwarantować tego, że NFZ zmniejszy ryczałt. 
Dodał przy okazji, że dyrektor ZOZ w Głuchołazach zgłaszał problemy z odzyskaniem środków 
za leczenie onkologiczne w kwocie 700 tys. zł. W związku z tym trzeba się temu przyjrzeć  
i naciskać na Fundusz, aby wywiązał się z tych zobowiązań.  
 

Członek Zarządu – J. Burska zabierając głos w sprawie oddziału rehabilitacji kardiologicznej 
poinformowała, że na chwilę obecną na 70 łóżek zajętych jest 40. Dodała, że wczoraj był u nas 
dyrektor R. Bryk, który proponował, aby oddział rehabilitacji kardiologicznej przekształcić na 
oddział covidowy. Z rozmowy z dyrektorem Szpitala w Głuchołazach – P. A. Grychowskim 
wynika jednak, że wiązałoby się to z koniecznością doprowadzenia instalacji dostarczającej tlen 
do łóżek, co jest ogromnym kosztem. Starosta dodał, że robione jest wszystko, aby oddział 
rehabilitacji funkcjonował i abyśmy nie stracili w przyszłym roku kontraktu. Stwierdził także,  
że gdybyśmy dostali środki na doprowadzenie instalacji tlenowej i byłby odpowiedni personel, 
to można byłoby spróbować otworzyć dodatkowy oddział covidowy.  
 
Radna – J. Barska zwróciła uwagę, że są poważne problemy w dps-ach, gidze są ogniska COVID. 
Spytała czy nie można byłoby zasugerować Wojewodzie, aby w ośrodkach rehabilitacji utworzyć 
izolatoria dla zdrowych pensjonariuszy dps-ów, aby odizolować zdrowych od chorych. Takich 
ośrodków mamy kilka na terenie powiatu. Dodała, że na ten cel są środki, np. te, których nie 
wykorzystano na turnusy rehabilitacyjne.  
 
Radny – Cz. Biobran zwrócił uwagę, że ze względu na decyzję o zdalnym nauczaniu  
w szkołach, PKS w Nysie musiał dokonać korekty jeśli chodzi o połączenia komunikacyjne.  
 

Członek Zarządu J. Burska przedstawiła sytuację związaną z zakażeniami COVID  
w poszczególnych dps-ach w powiecie nyskim: 
- DPS w Kopernikach – 96 zakażonych (72 pensjonariuszy i 24 pracowników), 4 osoby zmarły, 
- DPS w Nysie, Al. Wojska Polskiego – brak zakażeń, 
- DPS w Nysie ul. Świętojańska – 1 zakażony + dziś 3 nowe przypadki, 
- DPS w Korfantowie – 5 zakażonych (2 pensjonariuszy i 3 pracowników). 
  
Poinformowała, że każdy z DPS-ów ma wystarczającą ilość środków ochrony osobistej. Przy 
wejściach do placówek zamontowano kurtyny z jonami srebra. Na bieżąco jest monitorowana 
sytuacja.  



 
Radny - Grzegorz Samborski spytał kiedy będzie uruchomiony przejazd przez tamę Jeziora 
Nyskiego. 
 
Starosta – A. Kruczkiewicz odparł, że z naszej strony zostało wszystko wykonane  
i oczekujemy na protokół odbioru. Z chwilą jego otrzymania, przejazd zostanie uruchomiony. 
Jest to kwestia dni.  
 
9. Zamknięcie obrad. 
 
Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad, Przewodniczący Rady zamknął XXIII sesję.  
 
 
 

  

Przewodniczący 
Rady Powiatu w Nysie  

  

 
Przygotował(a): Zenon Wiszniewski  

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  

 


